
Referat 

Møde i forældrerådet på N. Zahles Gymnasieskole  

Tirsdag den 17. januar 2023   

Forældrerådsmødet blev afholdt i skolens kantine kl. 17.00 -20.30.  

Dagsorden:  

Pkt. 1 Valg af dirigent og referent. Jacob og Emilie valgt. 

Pkt 2. Godkendelse af dagsorden. Godkendt uden kommentarer. 

Pkt.3. Godkendelse af referat fra sidste forældrerådsmøde. Godkendt uden kommentarer. 

Pkt 4.  Orientering fra skolens ledelse og de forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer 

4.1. Gymnasiet v. Anne Birgitte 

Der var afholdt fælles pædagogisk dag (2.12.2022) under temaet: Dannelse. For alle skolens lærere og ledelse. 

Spændende dag. Et emne, der kom frem på dagen, og som vi har besluttet at arbejde mere med i 2023 er 

skærme i skolen. Hvordan vi håndterer det. Det bliver nogle gange en tidsrøver. Zahles har tidligere haft en 

politik om ikke at være en forbudsskole. Vi har inviteret digital ekspert Dorte Ågård til et møde med skolen den 

27. marts. Hun skal klæde os på til en drøftelse. Skærme i skolen bliver et indsatsområde i det kommende 

skoleår. Øvrige oplægsholdere på den pædagogiske dag se referat fra forrige forældrerådsmøde.  

Emilie tilbyder hjælp fra Digital Pause, hendes nye videnscenter om skærmbrug, ifm skolens møde den 

27.marts. (www.digitalpause.dk) 

Spørgsmål fra forældrene: sender vi kommunikation ud om hvorfor dette er vigtigt? - et spørgsmål om hvorfor 

man skal lægge skærme og mobiler væk 

AB: Som ledelse skal vi blive klar på hvordan vi står. 

Jacob: Hvordan tog lærerkredsen imod oplægget fra Anders Gadegaard? De tog godt imod det. På dagen skulle 

de også arbejde med hvordan vores dannelsessyn kommer til udtryk i hverdagen.  

Musical: Alt i gymnasiet handler om musical. Der er premiere torsdag 19.01. I år er den kommet lidt senere i 

gang bl.a. pga. de to bærende kræfter på barsel. Arbejdet med musical lærer eleverne meget, de arbejder på 

tværs af klasser og under pres.  

Orienteringsaften tirsdag 24.01. Halvdelen af lærerne og over 100 elever er i gang med forskellige opgaver. 

Vigtigt at vi gør et godt indtryk og får god søgning. 
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Der er mange besøgsdage planlagt, og de er godt fyldt op. 

Elevfordelingsreglerne. er ved at blive modereret. Der er ikke de store ændringer for de private gymnasier. For 

de offentlige skal det ikke længere være forældreindkomst, der skal være bestemmende. Man holder fast i 

transportafstand og at fordelingen skal ske inde fra ministeriet. Zahles' udfordring er, at vi får alle dem, der 

søger. og så skal vi forholde os til hvor mange vi skal optage - om det kun bliver 1. prioritet, eller også 2 og 3. 

prioritet. Vores optagelseskriterier er lavet. Forældrerådet blev orienteret om de nye regler i 2022. Vi skal bl.a. 

sikre en faglig brede og sikre et stort opland, så vi ikke kun er et city-gymnasium. 

4.2. Orientering fra grundskolen ved Mona og Rikke 

I december havde vi de mange julearrangementer. Der var indsamling til Folkekirkens Nødhjælp. I alt 

indsamlet kr. 12.064. Der blev samlet mest ind via bøsserne, fx ved morgensang, hvilket glæder os, da det var 

her, eleverne samlede ind direkte. 

Samtaler med kommende 0. klasser er færdige. Nu i gang med samtaler med kommende 6. klasser. I alt 48 

samtaler i den kommende tid. 

Jacob: forældrerådet gør meget for at få forældrene med ind når de begynder i 6. klasse. Prøver at lave 

arrangementer. Fx. har vi lavet en Zahles sweatshirt. Vi stiller op til intromødet og kommer med forslag til 

arrangementer såsom kanotur etc. Der har i flere år været afholdt møde med forældrerepræsentanter i 6.  

klasse, og hermed en reminder om at fastholde disse møder.  

Spørgsmål fra forældre: Hvorfor opdeles de allerede i 6. klasse og ikke i 7. klasse som tidligere? Ledelsen: Der 

er flere argumenter for og imod; der fulgte en diskussion om det. Flere forældre understregede det vigtige i at 

der bakkes op derhjemme til opdelingen.  

Lektiecafe fortsætter, en stor succes. Der kommer mange elever, og nu flere af de store.  

Sommerferie falder anderledes i år 2023. Den er længere end tidligere pga. ministerielle regler om hvornår 

ferien kan påbegynde. Første skoledag efter ferien bliver den 14. august. Zahlitten er lukket i fire uger som 

altid, men åbner først i uge 32 og ikke 31, som vanligt.  

Ferieproblematik. Vi har fået mange familier, der holder ferie uden for skoleferien. Mona vil skrive om det 

(pænt) i det næste nyhedsbrev, og opfordre til at man ikke holder ferie uden for skolens ferier. Det er vigtigt at 

understrege, at skolen er et forpligtende fællesskab, men er sammen om. Det er et vigtigt 

opmærksomhedspunkt, der skal italesættes.  

Forældrerådet udtrykte fuld opbakning til dette. Det ses som ødelæggende for fællesskabet med de mange 

individuelle ferier uden for skolens ferier. Forslag om at skolen melder det ud hyppigere, også til de nye 6. 

klasser.  

 



4.3. Beretning fra bestyrelsen 

To punkter: Der skal vælges ny bestyrelsesformand til marts 2023. Formanden vælges blandt medlemmerne i 

bestyrelsen. Der skal også vælges en ny repræsentant for grundskolerne, idet der kommer til at være en plads i 

bestyrelsen herfor. Der er nedsat et byggeudvalg med en arkitekt, der skal se på, hvordan vi kan skabe mere 

plads i grundskolen - udvalget melder tilbage til ekstraordinært bestyrelsesmøde til marts. Der lægges op til en 

arkitektkonkurrence.  

Pkt. 5. Valg til bestyrelsen, indstilling af kandidater: 1 medlem fra grundskolen og 1 fra gymnasiet – herunder 

valg af dato (se bilag) 

Indstilling af kandidater til skolens bestyrelse sker ved et møde, der afholdes senest 15. marts. Der skal vælges 

to medlemmer: en fra grundskole og en fra gymnasiet. Alle kan stille op. Bestyrelsens består af 12-15 

medlemmer med en del medlemmer udefra. Mødekadence: årligt 4 ordinære møder og 1 ekstraordinært 

møde. Derudover en fast bestyrelsesdag om året. Man vælges for fire år (grundskolen) og to år (gymnasiet).  

Jacob stiller op som forslagsstiller på marts-mødet, og der fulgte en opfordring til at folk stiller op. Følgende fra 

forældrerådet meldte sig som kandidater: Emilie annoncerede at hun gerne stiller op for grundskolen og Line 

Høgild for gymnasiet.  

Proces: Valgmødet afholdes den 15. marts; ca. 30 minutternes varighed inden selve forældrerådsmøde fx kl. 

17-17.30 Proces: Det meldes ud på intra og vi inviterer alle til mødet. På selve mødet den 15. marts: 

forældrerådet erklærer hvem vi indstiller v. Jacob. Derudover er forældrerådet tilstede. Henrik eller evt. Jacob 

styrer valggangen; støttet af stemme-optællere.  

Takkeord til Maria, der udtræder af bestyrelsen efter 8 år. På vegne af ledelsen takkede Anne Birgitte Maria 

for hendes arbejde og indsats. Marie har været god til at sparre med ledelsen. Det er en bestyrelse med mange 

komplekse forudsætninger og problematikker. Maria har været god til at tænke på helheden. Også tak fra 

Jacob på vegne af forældrerådet. 

Der blev sagt farvel til Maria under den efterfølgende kantine- middag. 

Pkt. 6. Fastlæggelse af mødedato for repræsentantskabsmødet oktober 2023 

Mødet bliver uge 43, onsdag 25 oktober 2023. 

Pkt.7. Indkommet forslag om finansiering af garderobeskabe 

Forslag: Kan vi etablere en garderobe i gymnasiet i stueetagen? Efter nogen diskussion og afklaring af, hvor der 

er garderobeplads i dag, bortfaldt forslaget. 

Pkt. 8. Planlægning af næste forældrerepræsentantskabsmøde 

Næste forældrerepræsentantsskabsmøde til april 2023. Der blev drøftet mulige oplægsholdere. (Peter Lund 



Madsen ikke muligt, alternativt Noemi Katznelson eller rektor på Krogerup Højskole Rasmus Meyer). Plan B: 

digital dannelse og skærmbrug.  

Forældrerådet noterer, at vi med vores oplæg er lykkedes at sætte en dagsorden og levere gode indlæg. 

Pkt.9. Skolen fødselsdag  

1 maj holder vi skolens fødselsdag som vi plejer, bliver mest for eleverne. Nyt i år: vi kan afslutte dagen med 

bobler på lærerværelset.  

Pkt. 10. Eventuelt. Ingen kommentarer. 

 

Referent Emilie Normann, 30. januar 2023 


